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1. Informace o dění v obci

Zasedání ZO ze dne 18.12.2007
Přítomni: 6členů ZO, 1 omluven, 
19 občanů
•  schválení zájemce o prodej obecního 

plynovodu -ZČP Net s.r.o. jako jedi-
ného zájemce- souhlas všech přítom-
ných členů ZO. Podrobnější informa-
ce budou samostatně zveřejněny  
v „ostatních informacích“. 

•  schválení kupní smlouvy č.113/07/
KS o prodeji plynárenského zařízení 
– souhlas všech přítomných členů ZO

•  schválení rozpočtového provizoria 
na leden a únor 2008 – souhlas všech 
členů ZO s částkou 208tis.Kč

•  projednání nájemní snmlouvy na 
pronájem ob.pozemku p.č.1654/2 
p.Reinigerovi – souhlas všech členů 
ZO

•  projednání smlouvy č.056477/07  
o poskytování datových telekomuni-
kačních služeb mezi PIPNI, s.r.o.  
a Obcí Díly – souhlas všech členů ZO

Zasedání ZO ze dne 30.12.2007
Přítomni: 7členů ZO, 5 občanů
•  změny v rozpočtu – schváleny všemi 

členy ZO

Zasedání ZO ze dne 31.1.2008
Přítomni: 5 (2 členové ZO omluveni),  
28 občanů
•  plnění rozpočtu r.2007: příjmy 

2.789.857,21 Kč, výdaje 2.644.883,28 
Kč – členové ZO berou na vědomí

•  návrh rozpočtu na r.2008: příjmy 
5.898.200Kč, výdaje 3.271.700 Kč- 
přebytkový rozpočet schválen všemi 
členy ZO

•  žádost o pokácení stromů v lesním 
porostu na pozemku p.č. 3042, 3043, 
3044. ZO souhlasí s tím, že vykácené 
pozemky budou žadateli o pokácení 
osázeny a terén bude upraven. 

•  Žádost o pokácení stromu na 
pozemku p.Bernarda p.č. 420/3 - ZO 
souhlasí, pokácení bude provedeno 
dle platných předpisů

•  návrh nové nájemní smlouvy  
o pronájem ob.pozemku p.č.1654/2  
a 1654/1 p. Reinigerovi – ZO souhlasí

•  žádost o finanční podporu FOD na 
r.2008 – souhlas ZO s částkou 500 Kč

•  návrh na vypracování studie roz-
ložení stavebních parcel ke změně 
územního plánu č.4, která bude 
podkladem pro územní řízení – ZO 
souhlasí, podmínky budou určeny na 

pozdějším zasedání zastupitelů obce
•  seznámení s kontrolou finančního 

výboru za 2.pololetí 2007 – bez závad 
– ZO berou na vědomí

•  seznámení s písemnou zprávou o sta-
vu veřejného pořádku ve smyslu NV 
č.397/1992 Sb.- ZO bere na vědomí

•  změny ve výši odměn zastupitelům- 
ZO souhlasí s navýšením měsíční 
odměny starostovi a místostarostovi 
o 1.000,-Kč měsíčně, ZO nesouhlasí  
s návrhem navýšit odměnu členům 
ZO na 350,-Kč

•  návrh na podání žádosti o dotaci 
z PK z Programu stabilizace ven-
kovských oblastí na rekonstrukci 
veřejného osvětlení ve výši 300.000 
Kč - souhlas ZO

•  žádost hokejistů o příspěvek- ZO 
schválili příspěvek TJ Sokol Díly ve 
výši 15.000 Kč a je na této organiza-
ci, jak vysokou částku hokejistům 
poskytne.

•  Odstranění smrků kolem kapličky- 
ZO navrhlo tento bod přesunout na 
další jednání z důvodu technického 
vyřešení.

Zprávy z obecního zastupitelstva

1. Prodej obecního plynovodu – na 
minulých jednáních ZO byl schválen 
prodej obecního plynovodu a jako jedi-
ný zájemce se přihlásila distribuční spo-
lečnost ZČP Net, s.r.o. se sídlem v Plzni, 
která byla ochotna akceptovat námi 
navrhovanou cenu 5.094.500,-Kč. Dříve 
předjednané podmínky, tj. že tato částka 
bude vyplacena Obci v období dvou let, 
byly nakonec ke spokojenosti zastupite-
lů obce vylepšeny a celá částka bude ve 
dvou splátkách uhrazena do 30.11. toho-
to roku. Je nutno podotknout, že tyto 
peníze budou převedeny na zvlášť zří-
zený účet a Obec s nimi bez souhlasu 
SFŽP nesmí manipulovat. Jako první 
musí být splacená pohledávka SFŽP  
a zbytek peněz musí být proinvestován 
pouze v nových investičních akcích, kte-
ré budou mít vliv na zlepšení životního 
prostředí. Obecní zastupitelstvo ještě 
nejednalo o způsobu využití těchto 
peněz, ale jistě bude bedlivě sledovat 
vyhlášené dotační tituly a peníze budou 
zřejmě použity na výstavbu nebo rekon-
strukci kanalizační sítě.

2. Odpady - sběr nebezpečných odpadů 
se uskuteční 29.-30.4.2008. Odpady 
budou jako vždy shromažďovány na 
parkovišti u OÚ a to 29.4. od 15 do 18 
hodin a 30.4. od 8 do 10 hodin. V těchto 
dnech bude také přistaven kontejner na 
objemný odpad. V r.2007 byly od obča-
nů vybrány poplatky za tuhý komunál-
ní odpad ve výši 135.518 Kč a obec 
zaplatila za likvidaci a uložení 198.035 
Kč. K této částce je nutné ještě připočíst 
sumu za likvidaci nebezpečných odpa-
dů 11.940 Kč a za likvidaci separova-
ných odpadů (tj. plast, sklo a papír) 
22.519 Kč. Díky třídění separovaných 
odpadů byla obci vrácena částka  ve 
výši 10.330 Kč. Zastupitelstvo obce musí 
občany pochválit, že se navýšilo 
množství separovaného odpadu. Je zřej-
mé, že si lidé stále více uvědomují 
důležitost třídit odpad. 

3. Obecní vodovod - firma CHVaK dle 
svého sdělení měla v únoru 2008 pro-
vést odečty bytových vodoměrů a uza-
vřít s odběrateli nové smlouvy.  Sděluje-

me občanům, že firma CHVaK provádí 
pravidelně odběry pitné vody za účelem 
sledování kvality pitné vody a výsledky 
průběžně vyhodnocuje. S odečty bylo 
započato v druhém březnovém víkendu.

4. Investiční akce obce v r.2008 - Zastu-
pitelé obce využili vyhlášeného dotační-
ho titulu vyhlášeného Plzeňským kra-
jem- Program stabilizace venkovských 
oblastí na rekonstrukci veřejného osvět-
lení ve výši 300.000 Kč. OÚ odeslal  
v požadovaném termínu žádost. Nyní 
se čeká na výsledky, které budou známy 
v dubnu 2008. Záměrem této akce je zre-
konstruovat současné veřejné osvětlení 
v obci. Ze současných nainstalovaných 
38 kusů svítidel se 10 vymění a bude 
osazeno 13 kusů nových svítidel, z toho 
6 kusů na nové stožáry a 7 kusů na stá-
vající. Dle předběžných plánů by měly 
být provedené výkopové práce v délce 
cca 120m, protlak pod vozovkou 8m  
a nataženo celkem cca 900m nových 
kabelů. Tato akce se uskuteční v tomto 
rozsahu pouze za předpokladu, že 

Ostatní informace
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bude obci přiznána dotace ve výši 60% 
plánovaných nákladů. 
Současně je plánováno v tomto roce zre-
konstruovat z vlastních zdrojů obecní 
rozhlas, který nás v posledních měsících 
také hodně potrápil. 
Další akce jako např.oplocení zdrojů pit-
né vody, odvedení přepadu z vodojemu 
budou po dohodě s firmou CHVaK 
Domažlice provedeny, doufejme, v prů-
běhu tohoto roku.

5. Anketa o datu konání Dílské pouti 
- současně s prosincovým vydáním 
Dílčáku občané obdrželi anketní lístky  
s otázkami týkajícími se data konání 
Dílské pouti. Rozdáno bylo 160 anket-
ních lístků, z toho do kanceláře obce 
bylo doručeno 68 vyplněných anketních 
lístků: 48 lístků vyjádřilo přání, aby se 

pouť konala v neděli následující po stát-
ních svátcích 5.-6. července, 10 lístků je 
pro konání pouti ve státní svátky 5. - 6. 
7., a 10 lístků nemá vyhraněný názor 
týkající se data konání Dílské pouti. 
Výsledkem této ankety se bude zabývat 
zastupitelstvo na svém příštím jednání. 

6. Internetové stránky obce - již v 
minulém čísle jsme informovali obča-
ny, že se připravují nové webové strán-
ky obce. Již od přelomu roku jsou strán-
ky funkční. Zájemci je mohou navštívit 
na adrese: www.obec-dily.cz. Návětěv-
níci stránek mohou sami přispívat svý-
mi názory v rubrice „návštěvní kniha“ 
nebo  mohou do kanceláře obce přijít s 
případnými náměty a požadavky, které 
chtějí uveřejnit na těchto obecních 
stránkách. 

7. Knihovna - od března 2008 je v obec-
ní knihovně naistalován nový počítač  
a tím i zprovozněn přístup občanů na 
internet, který je pro občany zdarma. 
Tiskárna ještě není v provozu, ale do 
konce měsíce března bude také nainsta-
lována. Ceník za tisk bude u správce 
knihovny p. Dočkálka. Na internetu je 
zakázáno hrát hry, vstupovat na erotic-
ké stránky a zneužívat i jinak tuto veřej-
nou službu.

8. Upozorňujeme občany, že termín 
úhrady poplatku za psy a odpady končí 
31.březnem 2008. Žádáme občany, aby 
tento termín dodrželi a poplatky včas 
uhradili, jinak budou dlužné částky 
vymáhány zákonným způsobem.

3

2. Zprávy o práci složek v obci 

Hlavní událostí dílských hasičů v uply-
nulých dvou měsících byla valná hro-
mada sboru, která se uskutečnila dne 
12.ledna. Zúčastnilo se jí 65 členů sbo-
ru a 23 hostů. Přípravě valné hromady 
věnoval výbor sboru velkou pozornost, 
což se pak projevilo v jejím důstojném 
pracovním průběhu. Byly předneseny 
zprávy hlavních funkcionářů sboru, 
které dokumentovaly činnost sboru 
v minulém roce, informovaly o práci 
sboru ve prospěch obce a všech našich 
občanů, informovaly ale i o odborné, 
požárnické činnosti sboru. V rámci 
diskuze vystoupilo 9 účastníků valné 

hromady. Za zaznamenání stojí přede-
vším vystoupení pana starosty obce, 
který vysoce ocenil práci sboru ve pro-
spěch obce. Pro ilustraci o práci sboru 
v roce 2007 uvedeme několik příkladů. 
Především v odborné přípravě došlo 
ke zkvalitnění zásahového družstva  
a jeho materiálního vybavení. Zásahové 
družstvo v počtu 11 členů se proškolilo 
v zásazích při různých možných situ-
acích, bylo proškoleno a přezkoušeno  
v práci s motorovou pilou, vybave-
no je v současné době 5 zásahovými 
přilbami nejnovějšího modelu, 7 kusy 
zásahových kabátů, byl dořešen způ-

sob operativního dorozumívání a svo-
lání zásahového družstva, bylo úspěš-
ně provedeno několik prověřovacích  
a ověřovacích cvičení, veškerá technika 
je pravidelně udržována, celé družstvo 
prošlo lékařskou prohlídkou, velitelé 
družstev mají platné osvědčení vydané 
HZS Domažlice, byly dořešeny i některé 
administrativní otázky. Bylo v odborné 
přípravě dosaženo takového stavu při-
pravenosti, že zásahové družstvo našich 
hasičů může být z rozhodnutí krajského 
záchranného sboru nasazeno na ost-
ré akce. V rámci působnosti naší obce 
zasahovali dílští hasiči 12x při polomu 
stromů a zátarasech na silnicích, poskyt-
li i pomoc při likvidaci vosího hnízda, 
při vysoušení domu po jeho zatopení, 
účastní se na úklidu obce, prořezávání 
stromů při cestách, provádí sběr želez-
ného šrotu, pravidelně trénují všechna 
soutěžní družstva a účastní se požár-
ních soutěží. Ve výčtu těchto činnos-
tí bychom mohli pokračovat. Protože  
o činnosti sboru pravidelně informuje-
me, omezíme se již jen na připomenutí 
oslav 75.výročí založení sboru, které se 
konaly 21.7. a kde sbor prokázal i svoje 
vysoké organizační schopnosti.
Sbor dobrovolných hasičů Díly má  
v současné době 105 členů, jedno zása-
hové družstvo, dvě soutěžní družstva 
žen, tři soutěžní družstva mužů a jedno 
soutěžní družstvo veteránů. V letošním 
roce aktivní činnost hasičů pokračuje.  
V lednu se podíleli na likvidaci 

Sbor dobrovolných hasičů

Valná hromada SDH Díly
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23.2.2008 se konala valná hromada TJ 
Sokol za účasti 41 členů a hostů. Schů-
ze zhodnotila plnění úkolů v roce 2007  
a schválila plán činnosti na letošní rok.
•  31.5. zorganizovat oslavu dětského 

dne
•  8.5. uspořádat 37.ročník „Běhu  

osvobození“
•  pouťová taneční zábava a turnaj  

v kuželkách
•  2 pěší pochody
•  2x koulení pro děti
•  zajistit účast 3 družstev soutěží  

v kuželkách 
•  celoročně organizovat cvičení rekreač-

ního sportu ve všech kategoriích
TJ Sokol v roce 2007 hospodařila s vyrov-
naným rozpočtem ve výši 106.000 Kč.
Výbor TJ byl doplněn o Jaromíra Dudu 
za Lad. Buršíka, který se odstěhoval do 
Domažlic.

Výsledky kuželkářských sou-
těží za poslední období
   
Na sklonku loňského roku, ve dnech 
21. - 22.12.2007, se konaly oddílové pře-
bory TJ Sokol Díly. Na 100 HS (hodů 
sdružených) soutěžilo celkem 13 mužů 
a 7 žen.
   Z mužů byl nejúspěšnější Dufek Jan, 
který naházel 421 kuželek. Druhý skon-
čil Jílek Jaroslav – 419 kuželek a třetí  
Pittr Lukáš – 408 kuželek.
   Z žen zvítězila Knopfová Václava – 412 
kuželek, druhá byla Kuželková Jana 
– 398 kuželek a třetí Kouříková Iveta 
– 390 kuželek.
   V současné době mají hráči za sebou 
okresní i krajské kolo přeborů jednot-
livců pro rok 2008.
Jednotlivé výsledky jsou seřazeny podle 
kategorií.
   Muži hráli okresní kolo na Peci. Zde 
náš jediný zástupce, Duda Jaromír, 
obsadil náhozem 429 kuželek na 100 HS 
8.místo a postoupil do kraje. Na kuželně 
v Rokycanech na 120 HS obsadil výko-
nem 511 kuželek 17.místo.
   Muži – senioři hráli okresní kolo na 100 
HS v Holýšově. Celkem 6 hráčů dosáh-
lo následujícího umístění: 5.místo Jílek 
Jaroslav – 414 kuželek, 7.místo Kuneš 
Zdeněk – 401 kuželek, 8.místo Pittr Jaro-
slav – 396 kuželek, 10.místo Dufek Jan 
– 394 kuželek, 11.místo Mikulenka Pavel 
– 393 kuželek a 20.místo Holub Václav 
– 370 kuželek.
   V krajském kole ve Stříbře na 120 HS 
byl nejlepší z našich hráčů Dufek Jan  
s výsledkem 556 kuželek – 2.místo. 
6.místo obsadil Jílek Jaroslav – 543 
kuželek a 15.místo Pittr Jaroslav – 499 
kuželek.
Dufek Jan postupuje na Mistrovství 
České republiky, které se koná 3.5.2008 
v Horním Benešově.
   Ženy všech kategorií hrály své okresní 
kolo na 100 HS na naší domácí kuželně.

   V ženské kategorii do 50 let obsadila 
Kuželková Jana 4.místo – 386 kuželek, 
5.místo Knopfová Václava – 383 kuželek, 
7.místo Kouříková Iveta – 360 kuželek  
a 8.místo Kapicová Dana – 360 kuželek.
   V krajském kole na kuželně SK Škoda 
Plzeň na 120 HS se umístila Kuželková 
Jana na 4.místě výkonem 512 kuželek, 
pouhé 2 kuželky za hráčkou, která  
z druhého místa postupuje na Mistrov-
ství České republiky.
   V kategorii seniorek v okresním kole 
na 100 HS zvítězila Konopíková Květa 
výkonem 423 kuželek. V Plzni obhájila 
své loňské vítězství a vyhrála výkonem 
508 kuželek na 120 HS a postupuje na 
Mistrovství České republiky, které se 
hraje 3.5.2008 v Zábřehu na Moravě.
   Kapicová Dana v juniorské kategorii 
hrála pouze okresní kolo, kde zvítězila. 
Krajského kola se již pro nemoc nezú-
častnila.
Postupujícím přejeme na Mistrovství 
České republiky mnoho sportovních 
úspěchů za podpory svých spoluhráčů.

Průběžné výsledky přeborů družstev
   Jarní část Přeboru Plzeňského kraje je 
zatím úspěšná pro naše Áčko. V tabulce 
je na 4.místě se 17 body. Nejlepším hrá-
čem je Duda Jaromír s průměrem 425 
kuželek, což je 14.místo v kraji.
   Béčko je v okrese na 6.místě s 8 body. 
Nejlepším hráčem je Pittr Lukáš s prů-
měrem 379 kuželek – 25.místo v okrese. 
   Céčko – ženy je v okrese na 2.místě 
se 14 body. Nejlepší hráčkou je Kono-
píková Květa s průměrem 402 kuželek 
– 2.místo v okrese.

POZVÁNKA
na „Koulení o velikonočního 
zajíčka“, které pořádají kuželkář-
ky pro děti a mládež v pondělí 
24. března 2008 od 15,00 hodin.

Oddíl kuželek

HC Sokol Díly

TJ Sokol Díly

polomu – padlých stromů u kapličky 
a na odstranění zátarasů na silnici do 
Klenčí. Na 15.března plánují brigádu 
na úklid parkoviště a na úklid větví 
před kapličkou a celkový úklid tohoto 
prostranství. Vedle přípravy a úspěš-
ného provedení hasičského bálu se 
zúčastnili bálu u partnerské organiza-
ce TJ Škoda Plzeň, provedli výjezdové 
zasedání výboru v Praze, na květen se 
připravují na okrskovou soutěž a na 

červen již připravují cyklistický výlet 
na Přimdu.
   Na závěr tohoto článku žádá výbor sbo-
ru uvést toto sdělení: V hasičské zbroj-
nici bylo instalováno plynové topení. 
Instalaci provedla firma Plynoma pana 
Martince a celé toto bylo provedeno za 
symbolickou cenu jedné koruny. Výbor 
sboru hasičů Díly tímto firmě Plynoma 
a jejímu majiteli panu Martincovi vyslo-
vuje upřímné poděkování.

Družstvo žen

Stejně jako v minulém roce i letos se naši 
hokejisté zúčastnili soutěže „Chodská 
liga“ v Sušici. Celkem sehráli 18 zápasů, 
z toho 13krát zvítězili, 4krát prohráli a 
2krát hráli nerozhodně. Konečný zápas 
proběhl v sobotu 8.3.2008 a Díly se 
umístily na 2.místě. Hokejistům blaho-
přejeme k tomuto výsledku.

Oddíl hokeje
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Přejeme všem jubilantům, kteří v měsí-
cích leden, únor a březen oslavili nebo 
budou oslavovat svá životní výročí, vše 
dobré, hodně zdraví a spokojenosti.

   V tomto období se na Dílech narodily 
dvě děti – dcera Alice Lukášovi Vargov-
číkovi a Ivaně Královcové a syn Vojtěch 
Lence Buršíkové a Jiřímu Burešovi. 
Rodičům blahopřejeme a přejeme jim, 
aby měli ze svých dětí velkou radost. 

   V tomto období nás opustily dvě naše 
spoluobčanky, paní Barbora Krutinová a 
paní Barbora Anderlová. Obě byly rodi-
lé dílské občanky. 
Paní Barbora Krutinová se narodi-
la 21.4.1918 na Dílech u Postanzlů č.8 
manželům Sokolovým jako šesté dítě.  
O tatínka přišla v 1.světové válce. Vyrůs-
tala ve skromných poměrech. Maminka 
měla trafiku a sama musela uživit šest 
dětí. Do školy chodila na Dílech a po 
ukončení základního vzdělání šla do 
služby. Sloužila v hospodářství v Klen-
čí u Pernikářů a u Houdlů. V roce 1940 
se provdala za Jiřího Krutinu od Kadl-
ců – také z Dílů. Spolu měli čtyři děti. 
První dítě Jiříček se jim narodil 22.1.1941 
a žil pouhých devět měsíců. Zemřel 

na záškrt, tenkrát mu bohužel nebylo 
pomoci. Další děti Annu, Jiřího a Stani-
slava vychovávala převážně sama a při-
tom pomáhala sestře v zemědělství. Její 
manžel Jiží pracoval jako zedník – komí-
nář u Teplotechny Domažlice. Při tragic-
ké nehodě 6.6.1966, při práci v Rychnově 
u Sokolova, se zabil pádem z továrního 
komína ve věku 52let. Tehdy dcera Anna 
byla vdaná, syn Jiří ve výkonu vojenské 
služby a Stanislav měl 11 let. Příležitost-
ně pracovala na státním statku v Dílech 
a v místní MŠ, kde topila a uklízela. Při 
výstavbě budovy národního výboru  
a hotelu Sádek pomáhala jako přida-
vačka u zedníků. Přes všechny životní 
těžkosti se dožila vysokého věku. Ráda 
četla, sledovala televizi a do posledka 
ráda hrála společenské hry. Dělalo jí 
radost, když při hraní porazila vnoučata 
nebo návštěvy a vyhrávala. Byla dobrou 
mámou, babičkou a tchyní.
Paní Barbora Anderlová se narodila 
13.11.1920 Markétě a Jiřímu Řezníčko-
vým v chaloupce „u Černyjch“ v Dílech 
jako pátá ze šesti dětí. Rodné vesnici 
zůstala věrná celý život. V roce 1946 se 
provdala za Jiřího Anderleho od Kala-
fundů, v roce 1948 se jí narodil syn Jiří  
a opět let později syn Jan. Syny vychová-

vala většinou sama, protože její manžel 
jako zaměstnanec Teplotechny musel za 
prací dojíždět a doma se zdržoval málo-
kdy. Paní Anderlová celý život pracova-
la v zemědělství: nejdříve na vlastním 
hospodářství, později u státního statku. 
Ani po odchodu do důchodu nezahá-
lela a několik let byla ještě zaměstnána 
jako uklízečka v nově otevřeném hotelu 
Sádek. Její největší zálibou byla zahrád-
ka, les a houbaření.
V roce 1996 oslavila paní Anderlová se 
svým manželem zlatou svatbu a ve stej-
ném roce potom ovdověla. Nezůstala 
však sama a svoje poslední roky pro-
žila v rodině syna Jiřího. Zemřela jako 
poslední ze všech svých sourozenců 
30.1.2008 ve věku nedožitých 88 let.
Čest jejich památce.

4.  Životní jubilea

Místní organizace KSČM uspořádala, 
za finanční pomoci obecního úřadu, za 
přispění místních dobrovolných hasi-
čů, kteří dodali pro ženy kytičky a za 
pomoci místní tělovýchovné organizaci 
Sokol, která poskytla bezplatně prosto-
ry na kuželníku, přátelské posezení při 
harmonice u příležitosti Mezinárodního 
dne žen, kterého se zúčastnilo 22 míst-
ních žen a dívek. Celá akce proběhla  
v přátelském duchu, v dobré pohodě  
a byla všemi přítomnými velmi kladně 
hodnocena.

Oslavenkyně 

KSČM

Oddíl kuželek
Dne 16. února 2008 žily Díly 
olympijskými hrami. 
Jako každý rok uspořádaly kuželkářky 
dětský maškarní bál. Letošní rekordní 
počet dětí – 75, z toho 65 masek, svědčí 
o popularitě tohoto karnevalu. 
Již hodinu před slavnostním zahájením 
„Olympijské hry – Díly 2008“, přicháze-
li návštěvníci.

Každé dítě u vstupu si vylosovalo cenu 
z tomboly.
V 15 hodin vběhl do sálu „atlet“ s olym-
pijským ohněm. Poté vlajkonošky zahá-
jily průvod sportovců.
Kuželkářky a děti v roli hokejistů, fotba-
listů, juda, tenistů, boxu, krasobruslařek 
a rozhodčí pozdravily zapůjčený sál. 
A bál ve sportovním duchu byl zahájen. 
Hudbu zajišťovali DJové: Honzík Sokol 
a Slávek Mazanec, kteří podřídili reper-
toár dětem.

A tak se tančilo a soutěžilo jak o závod! 
Každá soutěž byla odměněna sladkou 
cenou. Ve zcela zaplněném sále po celou 
dobu bálu vládla příjemná nálada. Na 
závěr byly všechny masky odměněny 
pravou olympijskou medailí. A protože 
to bylo „ZASE PĚKNÝ“, tak za rok na 
shledanou.
Děti zveme 31.5. na Dětský den opět na 
Olympijské hry!
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5. Zajímavé události z historie obce 

V tomto čísle Dílčáku se opět vrátíme 
trochu do minulosti naší obce. Chceme 
zde vzpomenout významu, který naši 
předkové přikládali zabezpečení obce 
pitnou vodou a co vše pro to dělali. Na 
stránkách Dílčáku jsme již několikrát 
této problematiky vzpomenuli a je o ní 
psáno i v publikacích o minulosti obce. 
Přesto se domníváme, že zabezpečení 
obce pitnou vou je stále živou otázkou 
a neuškodí si ji znovu připomenout.
   Zabezpečení pitnou vodou bylo řeše-
no již při výstavbě prvních domků naší 
obce a při jejich umístění a výstavbě 
bylo přihlíženo k dostupnosti pitné 
vody. Tato povinnost byla stanovena již 
při vydání povolení k výstavbě  
a v mnoha případech byla zakotvena  
v pozemkových knihách. V počátečním 
období výstavby obce byla voda získá-
vána z mnoha místních vodních zdrojů 
– studánek. Například Soukupouc, 
Dandouc, Dankouc a Houvárkouc měli 
právo odebírat vodu ze studánky pod 
Houvárkouc chalupou. Pijámouc, Tom-
šouc, Suchyjch chodili pro vodu  
k Bobukům, ze studánky u Tomšouc 
rybníčku brali vodu Kroupáčkouc, 
Nazaretouc, Kovářouc, Bartouc  
a Vávrouc zase ze studánky pod jejich 
dvojdomkem. Podobně bylo zajištěno 
zásobování vodou i v dalších částech 
obce. Kde nebyly studánky poblíž cha-
lup, svedli si zájemci vodu na příhodné 
místo od nejbližších pramenů z lesa. 
Jako příklad je možno uvést svedení 
vody od studánky Štírovky dřevěným 
potrubím okolo Zíků, Konopíků k Vaň-
kom a v druhé větvi ke Škarmancom.  
V horní části Dílů byla svedena voda  
z lesa k Flámom, kde byl postaven dře-
věný stojánek a odtud vedl dřevěný 
vodovod vodu k Malíčkom, Knýdlom, 
Bobukoma odtud až do Fořtovny. Další 
větev, ze stejné studánky, byla vedena k 
Dandětom a Prokůpom. Nejvíc uživa-
telů zásoboval dřevěný vodovod sve-
dený z lesa, ze studánek nad součas-
ným vodojemem do kašny u Bětáků, 
odkud vedla jedna větev k Melhon-
zům, ke škole a až na Fořtovnu. Druhá 
větev pak vedla ke Kyrhlíkom a Kaj-
stom. Z přepadové vody z těchto vodo-

vodních řadů byly na mnoha místech 
vybudovány malé rybníčky, které 
sloužily i jako požární nádrže. K záso-
bování vodou byla tedy již na začátku 
minulého století vybudována základní 
vodovodní síť, kterou tvořily studánky, 
dřevěné roury a z kamenů, nebo ze dře-
va vybudované kašny, odkud byla 
voda odebírána. Jen několik podnikav-
ců mělo vodu zavedenou až do domu. 
Byl to např. Josef Knopf – Dandět, který 
si v roce 1928 zavedl vodu až do kuchy-
ně, vlastní studánku ve sklepě měli  
v č.p.87 (Bečvářů), v č.p.90 u Kuželků  
a č.p.25 u Soukupů, kde si již v roce 
1919 postavili nad studánkou ruční 
pumpu a tak měli vodu až v kuchyni. 
Veškeré práce včetně všech nákladů 
spojené s tímto rozvodem pitné vody 
byly dělány svépomocí. Starší obyvate-
lé naší obce pamatují ještě vrtání dřevě-
ných rour několik metrů dlouhým 
nebozezem, prováděné společně míst-
ními muži pod vedením odborníka na 
vodu pana Kuneše – Kajsta, jehož vzpo-
mínky jsme již v Dílčáku uveřejnili. 
   Tato důmyslná a pracně vybudovaná 
síť vodního zásobování obce se postup-
ně, rozšiřováním výstavby, stávala 
nedostatečnou a bylo proto 13.listopa-
du 1954 rozhodnuto o generální opravě 
stávající vodovodní sítě. Bylo započato 
s prvou etapou výstavby nového vodo-
vodu v obci. Ještě v tom roce byl ručně 
vykopán a položen vodovodní řad od 
Ševců  (č.p.14) k Melhonzům (č.p.15)  
a do dolní části obce. Na výkopu praco-
vali jak dobrovolní brigádníci tak i za 
úplatu. Nejvíce se na tom podíleli Mar-
tin Anderle – Tomšík, Barta Konopík – 
Víťák, Karel Havel a Jan Pillmaier. Aby 
práce byly provedeny do zimy, byly 
vyslány agitační dvojice k získání dal-
ších dobrovolných brigádníků. Tato 
první etapa byla ještě v tomto roce 
ukončena položením kovového potru-
bí, které provádělal odborná firma. 
Příštím rokem se pokračovalo na rame-
ni od č.p.15 (Melhonzů) k č.p.88 (Peka-
řů) a došlo k napojení přilehlých dom-
ků. Ještě v tomto roce bylo 30.října 
pokračováno ve výkopu od Bětáků do 
Prantu v délce 300m. Na tento základ 

vodovodního řadu se v následujícím 
roce napojují přilehlé domky. V roce 
1957 bylo pokračováno v pokládání 
vodovodního řadu v lese – ke zdrojům 
pitné vody. Bylo vykopáno a položeno 
430m a v roce 1958 dalších 250m  
a v pozdějších letech ještě dalších 690m. 
Tyto výkopy v lese byly velmi namáha-
vé, některé kamenité části se musely 
odstřelovat. Práce se prováděly větši-
nou svépomocí, na každé č.p. byl při-
dělen příslušný počet metrů výkopu. 
Pokládání kovových rour prováděla 
opět odborná firma a později pak státní 
statky. V roce 1959 se napojila farma 
státních statků. Ke konci roku 1958 bylo 
na takto vybudovaný vodovodní řad  
v obci napojeno 52 obydlených domků. 
Ostatních 50 obydlených domků užíva-
lo vodu ze starých zdrojů. Ze záznamů 
z té doby je patrno, že už tenkrát byly 
vznášeny kritické připomínky na pří-
lišné plýtvání vodou. Vodovodní řad  
v obci byl postupně doplňován, moder-
nizován a byly napojovány další dom-
ky, takže v současné době jsou praktic-
ky všechny domky místních občanů  
i chalupářů na tento řad napojeny. 
Správu místního vodovodu převzala 
od loňského roku firma CHVaK a plýt-
vání vodou bylo omezeno zavedením 
vodoměrů. Věříme, že jsou tím v naší 
obci vytvořeny odpovídající podmínky 
pro zabezpečení obce dostatkem zdra-
vé a nezávadné vody. Považovali jsme 
přesto za nutné uvést zde několik těch-
to poznatků z naší minulosti, abychom 
i současným obyvatelům obce připo-
mněli, že na vybudování vodovodního 
řadu v obci a zabezpečení obce vodou 
se podílelo několik generací našich 
občanů, že v minulosti se tyto práce 
prováděly většinou svépomocí a že 
občané Dílů byly na toto dílo právem 
hrdi. Proto i v současnosti, především 
starší obyvatelé Dílů, velmi citlivě rea-
gují na problematiku vodovodního 
zásobování obce a na všechny změny  
s touto problematikou spojené.

Historie zásobování Dílů vodou

Redakční rada ve složení: 
B. Anderlová, M. Heran, L. Holubová, 
P. Konšel, Ing. J. Sokol



Milé děti, milé maminky, při-
nášíme Vám návod na výrobu 
ozdob, které Vám krásně 
pomohou vyzdobit Vaše domo-
vy před velikonocemi. Není to 
složité, tak hurá do toho!
Nejprve vystřihněte dva proužky vlni-
té lepenky velikosti 15x3,5cm. Proužky 
slepte omotejte je lýkem. Do vzniklého 
stojánku posaďte vajíčko kulatějším 
dílem dolů a otočte jeho špičku zlehka 
doředu. Pro kytičku žluté, pro zajíčka 
bílé. Přeneste si tvary zajíčka a kytičky 

na barevný karton a oba tvary vystřih-
něte a prostřihněte otvor pro nasazení 
na vajíčko. Na zajíčkovu hlavu nakres-
lete oči a červenou pastelkou líčka. Pak 
ji zešikma nasaďte na vajíčko (případ-
ně zalepte) a domalujte na ně fi xem 
nosík.  To samé proveďte s květem. 
A hotovo. Gratulujeme!

Kyticka a zajícek

Bludiste
Najdete pro zajíčka cestu 
ke košíku s vajíčky?

Vyrobte si s námi 
vajíčka na větvič-
ku, mohou být 
papírová, ale i 
vyfouknutá, 
nebojte se barev. 
Vajíčka zavěste na 
barevné stužky, 
větvičku s kočička-
mi najdete na 
procházce.

Velikonocní vetvicka

Koleda
Panímámo zlatičká,
darujte nám vajíčka.
Nedáte-li vajíčka,
uteče Vám slepička,
do horního rybníčka,
a z rybníčka do louže,
kdo jí odtud pomůže?

Nejmladším ctenárum
                                                                                  Velikonocní príloha
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Kacenka
Vymaluj si mě.

Bludiste 2
Žlutá květina by potřebovala zalít. 
Konvička  ale neví, kudy by se k ní 
dostala. Pomůžete jí najít cestu?

1) Jak se určuje datum Velikonoc?
a) jsou první neděli po prvním jarním úplňku
b) jsou pravidelně třetí neděli v dubnu
c) jsou vždy vyhlášeny ministerstvem kultury - bývají většinou v březnu
d) jsou první neděli před prvním jarním úplňkem

2) Zdobená vajíčka a kraslice všichni známe, víte však, z jakého slova se odvo-
zuje “kraslice”?
a) kreslit
b) krasový
c) krásná - což dříve znamenalo červená - dávala se hlavně červená vejce
d) kropenatý a slunce

3) Víte, kdy “odlétají zvony do Říma”?
a) na Zelený čtvrtek
b) na Velký pátek
c) na Modré půndělí
d) na Šedivé houterý

4) Víte, jakou symboliku v sobě nese mazanec?
a) koloběh života
b) zeměkoule
c) slunce
d) luna - jarní úplněk

5) A Jidášky znáte? Co to vlastně je?
a) kuřátko, které se narodí první o velikonočním pondělí
b) pečená vajíčka s kopřivami, která se jedí - jidí
c) pečené fi gurky z těsta
d) nejmenší dítě ve stavení, které dostane o velikonočním pondělí novou košilku

6) A velikonoční pražmo?
a) pražská moučná velikonoční pochoutka ve tvaru malých placiček,  prodávala 
se na trzích
b) nabobtnalý hrách, opražený na sádle, solený nebo slazený
c) starý lidový nástroj na pletení pomlázky
d) vypražené kousky jehněčí pečeně

7) Dříve chodily děti, zvláště dívky, o Velikonocích s “lítem”, víte, co to je?
a) snopek ze slámy z poslední letní úrody, schovaný přes zimu zavěšený pod 
trámem v kuchyni a při prvním březnovém úplňku posvěcený
b) lívanečky z vajec a mléka, které se rozdávaly sousedům
c) fi gurka ze slámy, která se hází za vesnicí do vody - symbolizuje odcházející 
zimu
d) zelená větvička zdobená kraslicemi a fáborky

8) Víte, jaké přírodniny obarví vajíčko na modro a na hnědo?
a) listy pampelišky, slupky z brambor
b) olšové větvičky nebo kůra, slupky z cibule
c) mladé jahodníkové lístečky, sušená třezalka
d) mladé žito, káva

Rěšení kvízu: 1a, 2c, 3a, 4c, 5c, 6b, 7d, 8b

Kolik toho víte o Velikonocích?

Velikonocní kvíz

c) jsou vždy vyhlášeny ministerstvem kultury - bývají většinou v březnuc) jsou vždy vyhlášeny ministerstvem kultury - bývají většinou v březnu
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